

HAMZA BENSAAAD

CERTIFIED PROJECT MANAGER PMP®

Ottawa, ON

bensaad.hamza@gmail.com | 753-886-1821 | www.linkedin.com/in/hamzabensaad

Core Competencies

- Over 13 years of project management experience.
 - 8 years of experience as a business owner in the fields of communication and event management.
 - Strong expertise in environmental management, including incineration, collection, and treatment of special hazardous waste.
 - Proficient in Agile, hybrid, and Waterfall methodologies, PMP® certified.
 - Bilingual: Proficient in French and English.
 - Skilled in MS Project, Office Suite, Excel, Teams.
-

KEY QUALIFICATIONS

- **Effective Communication:** Ability to clearly convey information and positively influence stakeholders.
 - **Negotiation and Problem-Solving:** Aptitude for finding creative solutions and reaching mutually beneficial agreements.
 - **Team Leadership and Interdisciplinary Collaboration:** Experience in leading diverse teams to achieve common goals.
 - **Results-Oriented:** Commitment to achieving and exceeding set objectives efficiently.
 - **Adaptability, Ingenuity, and Reliability:** Ability to adjust to changes, innovate, and meet commitments.
 - **Strong Interpersonal Relationships:** Skills in active listening, empathy, and building solid relationships to foster a collaborative environment.
 -
-

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Project Coordinator, Algeria

World Mind Sports Championship

April 2022 - May 2024

- Identification of potential candidates, management of participant registrations.
- **Implementation of marketing campaigns that increased visibility by 30%.**
- Logistical management of the event, participant support, real-time issue resolution, 95% participant satisfaction.
- **Outstanding results with 5 medals, including one Gold, at the 2023 World Championship, and an additional 4 medals at the World League in April 2024.**
- Analysis of results, feedback collection, reporting, and recommendations for future improvements of the World Championship.

Project manager

Stidest Company, Algeria

(incineration and treatment of hazardous special waste)

2021 - March 2022

- Project management covering the collection, logistics, and incineration of hazardous special products.
- Strategic leadership to achieve a revenue of 310 million dinars .
- Effective coordination of planning and execution of complex projects, **with 97% customer satisfaction.**
- Analysis of existing communication, development and implementation of strategies to increase visibility, and updating of internal documents, **resulting in a 20% increase in productivity.**

Project manager (FOUNDER)

Vermillion Agency, Algeria

2013 – 2021

(Advertising and communication agency)

- Founded the company and achieved a **positive revenue in the first year of 2 millions Dinars.**
- Recruited and trained key team members.
- **Diversified services by creating a printing workshop, increasing profitability by over 30%.**
- **Increased revenue from 3 millions to 7 millions Dinars in 3 years.**
- **Expanded the client portfolio by 60%, reaching 20 clients in 2016.**
- **Reduced operational costs by 20% through process optimization initiatives.**

Project manager events

2BM Communication, Algeria

2008-2010

(Advertising and event management agency)

- Organize and coordinate events.
- Develop communication strategies for events.
- Supervise project teams to ensure event success.
- **Increase event participation by 40% through targeted marketing campaigns.**
- **Manage an event budget of over 15 millions Dinars while adhering to deadlines and budget constraints.**
- Negotiate contracts and rates.
- Actively participate in competitive intelligence.
- **Negotiate and secure contracts generating an annual revenue of 6.5 millions Dinars.**
- **Organize and oversee more than 20 events with a 96% customer satisfaction rate.**

TRAINING

- **Certification PMP®**

Project Management Institute (PMI®), July 2022-august 2023

- **Bachelor's Degree in “Bancassurance”(Canadian equivalence-WES)**

École de Formation en Techniques de Gestions (EFTG),

HYDRA (Algiers), 2010-2011

Authorized by IEA PARIS.

- **BTS in Graphic Arts**

Institut National Spécialisé en Industrie et Arts Graphiques (INSIAG), BMR(Alger), 2006-2009

- **BTS Computer Science, Management Option (Canadian equivalence -WES)**

École de Formation en Techniques de Gestions (EFTG),

HYDRA (Algiers), 2003-2006

VOLUNTEER

International Referee (Level 3) - World Championship in Speed Reading & Mind Mapping, Tony Buzan Group, 2023 - present.

- Welcoming, guiding, and supporting participants throughout the competitions.
- Impartial evaluation of work through anonymous grading.

INTERESTS

- Music, Cinema, Reading, Sports, Nature.
- Traveling and exploring new cultures.
- Volunteering for important causes."

HAMZA BENSAAD

CHEF DE PROJET CERTIFIÉ PMP®

Ottawa, ON

bensaad.hamza@gmail.com | 753-886-1821 | www.linkedin.com/in/hamzabensaad

QUALIFICATIONS PRINCIPALES

- Plus de 13 ans d'expérience dans la gestion de projet.
- 8 ans d'expérience en tant que chef d'entreprise dans les domaines de la communication et de l'événementiel.
- Solide expertise en environnement, notamment dans l'incinération, la collecte et le traitement des déchets spéciaux et dangereux.
- Maîtrise des méthodologies Agile, hybride et Waterfall, **certifié PMP®**
- Bilingue : Maîtrise du français et de l'anglais.
- MS Project, Suite Office, Excel, Teams, Canva, Illustrator, photoshop, indesign.

COMPÉTENCES CLÉS

- **Communication efficace** : Capacité à transmettre clairement des informations et à influencer positivement les parties prenantes.
- **Négociation et résolution de problèmes** : Aptitude à trouver des solutions créatives et à atteindre des accords mutuellement bénéfiques.
- **Leadership d'équipe et collaboration interdisciplinaire** : Expérience dans la direction d'équipes diversifiées pour atteindre des objectifs communs.
- **Orienté vers les résultats** : Engagement à atteindre et dépasser les objectifs fixés avec efficacité.
- **Adaptabilité, ingéniosité et fiabilité** : Capacité à s'ajuster aux changements, à innover et à respecter les engagements.
- **Très bonnes relations interpersonnelles** : Compétence en écoute active, empathie et construction de relations solides pour favoriser un environnement collaboratif.

EXPÉRIENCES PROFESSIONNELLES

Coordinateur de projet , Algérie

Avril 2022- Mai 2024

Championnat du Monde des sports du cerveau

- Identification des candidats potentiels, gestion des inscriptions participants.
- **Mise en place des campagnes marketing qui ont augmenté la visibilité de 30%**
- Gestion logistique , soutien aux participants et résolution des problèmes en temps réel, **satisfaction participants 95%**
- Négociation et signature de contrats de sponsoring.
- **Résultats exceptionnels avec 5 médailles, dont une en Or, au championnat du monde 2023, et de 4 médailles supplémentaires à la Ligue mondiale en avril 2024**
- Analyse des résultats, collecte des feedbacks, rapports et recommandations pour les améliorations futures du championnat du monde .

Chef de projet

Entreprise Stidest, Algérie

(incinération et traitement des déchets spéciaux dangereux)

2021 - Mars 2022

- Gestion des projets couvrant **la collecte, la logistique et l'incinération de produits spéciaux dangereux.**
- Pilotage stratégique pour atteindre **un chiffre d'affaires de 310 millions de Dinars .**
- Coordination efficace de la planification et de l'exécution des projets complexes, avec une **satisfaction client de 97%.**
- Analyse de la communication existante, développement et mise en œuvre de stratégies pour accroître la visibilité, et actualisation des documents internes, entraînant une augmentation de la **productivité de 20%.**

CHEF DE PROJET (FONDATEUR)

Entreprise Vermillion Agency, Algérie

2013 – 2021

(Agence de publicité et de communication)

- Fondation de l'entreprise et un chiffre d'affaires **positif dès la première année de 2 Millions de Dinars.**
- Recrutement et formation des membres clés de l'équipe.
- **Diversifier les services avec la création d'un atelier d'imprimerie pour augmenter la rentabilité de plus de 30%.**
- **Accroître le chiffre d'affaires de 3 millions à 7 millions de Dinars en trois ans**
- **Développement du portefeuille client de 60% passant à 20 clients en 2016.**
- **Réduire les coûts opérationnels de 20% grâce à des initiatives d'optimisation des processus.**

CHEF DE PROJET EVENTS

Entreprise 2BM Communication, Algérie

2008-2010

(Agence de publicité et d'événementiel)

- Organiser et coordonner des événements.
- Développer des stratégies de communication pour les événements.
- Superviser les équipes de projet pour garantir la réussite des événements.
- **Augmenter la participation aux événements de 40% grâce à des campagnes marketing ciblées.**
- **Gérer un budget événementiel de + 15 Millions de Dinars tout en respectant les délais et les contraintes budgétaires.**
- Participer activement à la veille concurrentielle.
- **Négocier et sécuriser des contrats générant un revenu annuel de 6,5 millions de Dinars.**
- **Organiser et superviser plus de 20 événements avec une satisfaction client de 96%.**

FORMATIONS

- **Certification PMP®**

Project Management Institute (PMI®), Juillet 2022-Août 2023

- **Licence en Bancassurance**

École de Formation en Techniques de Gestions (EFTG),

HYDRA (Alger), 2010-2011

Habilité par IEA PARIS.

- **BTS Art graphique**

Institut National Spécialisé en Industrie et Arts Graphiques (INSIAG), BMR(Alger), 2006-2009

- **BTS Informatique option gestion (Équivalence canadienne délivrée par World Education Services-WES)**

École de Formation en Techniques de Gestions (EFTG),

HYDRA (Alger), 2003-2006

BÉNÉVOLAT

Arbitre International (Niveau 3)– Championnat du monde en Lecture Rapide & Mind Mapping, Tony Buzan Group, 2023- actuel.

- Accueil, accompagnement et soutien des participants tout au long des épreuves.
- Évaluation impartiale des travaux grâce à une correction anonyme.

CENTRES D'INTÉRÊTS

- Musique, Cinéma, Lecture, Sport, Nature.
- Voyages et découverte de nouvelles cultures
- bénévolat pour des causes importantes.